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1 CDA 7a Kocken Tweede 
begrotingswijziging

Reserve energietransitie (p.11). 
Is de uitvoeringsregeling Smart 
oplossingen al in werking 
getreden voor 2022 en zijn daar 
al aanvragen voor ingediend? 
Wat zijn de belangrijkste 
criteria om hiervoor in 
aanmerking te komen?

Bij de post uitbesteding 
brugbediening (p. 19/ 4.3.1) 
wordt aangegeven dat in de 
eerste begrotingswijziging 
abusievelijk een neerwaartse 
bijstelling zou zijn gedaan van  
2,408 milj. euro. Waar is deze 
neerwaartse bijstelling in de 
eerste begrotingswijziging terug 
te vinden?

De subsidieregeling Slimme Oplossingen bij 
Netcongestie (SON) is 1 augustus 2022 opengesteld (1,5 
miljoen euro beschikbaar). Na 10 dagen was voor 2 
miljoen aan aanvragen ontvangen. Het belangrijkste 
criterium om voor subsidie in aanmerking te komen is 
dat het project bijdraagt aan vermindering van 
netcongestie. We gaan de aanvragen nu beoordelen. 
We evalueren de regeling en onderzoeken of een 
aangepaste regeling in 2023 en 2024 weer wordt 
opengesteld. (Slimme oplossingen voor ‘vol’ 
elektriciteitsnet stromen binnen - Provincie Noord-
Holland)

De neerwaartse bijstelling van € 2,406 miljoen heeft 
plaatsgevonden in het geheel van de 
capaciteitskostenberekening 2022, deze is daarmee niet 
direct zichtbaar in de eerste begrotingswijziging.

2

3 D66 7a Kocken Tweede 
begrotingswijziging

- Het verwachte resultaat 
is 11,4 miljoen voordeliger 
geworden (verschil tweede en 
eerste begrotingswijziging). De 
ophoging van het 
provinciefonds is ook 11,4 

Het is toeval dat dit hetzelfde bedrag is.
In onderstaand staatje is te zien dat het verwachte 
resultaat in de TBW t.o.v. de EBW inderdaad 11,4 
miljoen voordeliger is geworden,  maar dat dit wordt 
veroorzaakt door o.a. verwerking van ontwikkelingen in 
de Kaderbrief en mutaties in de TBW zelf. De ophoging 
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miljoen. Is het toeval dat dit 
hetzelfde bedrag is, of zit hier 
een logica of sturing achter? Zo 
ja, welke is dat dan?

van het Provinciefonds is één van de (positieve) 
mutaties in de TBW. Voor nadere toelichting verwijzen 
we graag naar de toelichting op deze mutaties in de 
TBW.  

4 D66 5a van Dijk Weerbaar NH 1. Pagina 6: In wat voor 
situaties gebeurt het in de 
praktijk dat provinciale 
medewerkers (vervelend) onder 
druk worden gezet door 
inwoners, bedrijven of 
organisaties die het niet eens 
zijn met het provinciaal beleid? 
Of komt dit nauwelijks voor? 
Indien wel, hoe worden 
medewerkers hierop 
voorbereid?

2. Pagina 7: De provincie 
heeft een externe partij 
opdracht gegeven om 
gemeenten te helpen bij het 
karteren en adresseren van de 
ontbrekende standplaatsen op 
vakantieparken. Voor hoeveel 
gemeenten heeft deze externe 
partij dit gedaan? Voor hoeveel 

1. Medewerkers kunnen een training ‘Omgaan met 
agressie en geweld’ volgen. Daarnaast worden er 
speciale dilemmatrainingen georganiseerd om 
medewerkers te leren oefenen met uitdagende 
situaties. Beide instrumenten worden gericht 
aangeboden aan sectoren die ervaring hebben met druk 
door inwoners, bedrijven of organisaties. Denk hierbij 
aan Groen, Grond, Kabinet en de omgevingsmanagers 
bij B&U. Alle andere medewerkers kunnen zich 
desgewenst vrij inschrijven op open trainingen. Er wordt 
op dit moment geïnventariseerd welke functies het 
meest kwetsbaar zijn voor criminele beïnvloeding, 
integriteitsschendingen, agressie en geweld. Aan 
medewerkers met deze functies zullen in de toekomst 
actief en herhaaldelijk trainings- en 
intervisiemogelijkheden worden geboden, afhankelijk 
van het type kwetsbaarheid.

2. De provincie heeft middelen beschikbaar gekregen 
van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties om gemeenten te ondersteunen bij 
het op orde krijgen van de BAG registratie voor 
standplaatsen. Alle provincies hebben Antea hiervoor 
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gemeenten verwacht u dit 
komende tijd nog te gaan 
doen? Kunt u al wat meer 
melden wat er vervolgens met 
de resultaten is gedaan?

3. Pagina 7: In 2021 zijn er 
door de eenheid SBA 188 
toetsen uitgevoerd ogv de wet 
bevordering 
integriteitsbeoordelingen door 
het openbaar bestuur. Hoeveel 
toetsen waren negatief?

opdracht gegeven. Deze opdracht is vlak voor de zomer 
verstrekt. Op 8 september vindt er een 
informatiebijeenkomst plaats voor alle gemeenten over 
dit project. BZK en Antea zullen een toelichting geven 
over de aanleiding en de wijze van mogelijke 
ondersteuning. Ondertussen heeft de gemeente 
Koggenland al een verzoek voor ondersteuning 
aangevraagd en is Antea daar reeds gestart. We hopen 
dat na 8 september meer gemeenten hiermee aan de 
slag zullen gaan. Hoeveel is echter lastig in te schatten. 
Met het verbeteren van de BAG registratie krijgen 
gemeenten hun informatiepositie beter op orde en kan 
er beter gericht gehandeld worden, afhankelijk van de 
betreffende situatie. Wij ondersteunen gemeenten in 
het verbeteren van de informatiepositie van de Agenda 
Weerbaar Noord-Holland maar waar mogelijk ook bij 
het daadwerkelijke handelen, dit in afstemming met 
instrumenten vanuit ons toeristisch beleid.
Zoals ook aangegeven in de voortgangsrapportage, 
ontwikkelt Meld Misdaad Anoniem een 
publiekscampagne in samenwerking met 
vakantieparkbeheerders en gemeenten. De campagne 
richt zich op iedereen die werkzaam is en (langer) 
verblijft op vakantieparken in Noord Holland en heeft 
tot doel om;

- Het bewustzijn te versterken m.b.t. veiligheid en 
criminele activiteiten
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- De kennis van signalen te vergroten (hier moet 
je op letten en dit kun je melden)

- Een laagdrempelige, veilige en anonieme 
mogelijkheid te bieden om melding te doen via 
Meld Misdaad Anomiem

3.  Bij zeven dossiers is er sprake van een vervolgtraject. 
Van één subsidie is de verlening ingetrokken en worden 
de gemaakte kosten teruggevorderd. Bovendien is er 
aangifte gedaan bij de politie van het vermoeden van 
valsheid in geschrifte door twee subsidieontvangers. In 
geen van de onderzoeken bij aanbestedingen en 
vastgoed zijn bevindingen gedaan die zorgden voor het 
uitsluiten van een gegadigde of het afbreken van de 
onderhandeling. In 2021 is van het Landelijk Bureau één 
advies ontvangen naar aanleiding van een eigen 
onderzoek inzake een omgevingsvergunning. Van één 
bedrijf dat een omgevingsvergunning had aangevraagd 
is in 2021 tot het voornemen besloten deze aanvraag te 
weigeren en de bestaande vergunningen in te trekken. 
Bij twee bedrijven heeft de Eenheid SBA naar aanleiding 
van een eerder onderzoek afspraken gemaakt met de 
Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied over het 
monitoren van de houding en het gedrag van die 
bedrijven. In 2019 heeft de Eenheid SBA bij twee 
vergunningen geadviseerd voorschriften aan de 
vergunning te verbinden. De Eenheid SBA monitort het 
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naleven van deze voorschriften en heeft daartoe in 2021 
bij de betreffende bedrijven audits uitgevoerd. 
   

5 PvdD 5a Van Dijk Weerbaar NH Kan een stand van zaken 
worden gegeven van drie de 
toezeggingen die de CdK deed 
tijdens de Behandeling van de 
VGR 2021, in EFB op 27 
september 2021?
 
1  “In de volgende 
voortgangsrapportage zal een 
beeld van de criminele 
activiteiten in de verschillende 
portefeuilles worden geschetst, 
ook in het buitengebied.”
2 “Onderzocht zal worden of de 
waterschappen behoefte 
hebben aan een QuickScan 
Weerbaarheid van de eigen 
activiteiten.” 
3           “Het rapport over 
milieucriminaliteit zal aan PS 
toegestuurd worden.” 

1. We weten al dat ondermijning meerdere 
beleidsterreinen van de provincie kan raken en zich in 
vele vormen kan uiten. In 2017-2018 zijn er voor de hele 
provincie ondermijningsbeelden opgesteld door de 
RIEC’s. De komende 2 jaar gaan de gemeenten met 
onder andere de RIEC’s aan de slag om deze 
ondermijningbeelden te actualiseren en de 
informatiepositie te verbeteren. De provincie wil hen 
daar waar mogelijk bij ondersteunen. Zodra de nieuwe 
informatie beschikbaar is, kan er actueel beeld van de 
criminele activiteiten in de verschillende portefeuilles 
worden geschetst.

2. We hebben er voor gekozen om te beginnen bij het 
aanhaken van de weerbaarheid van verbonden partijen, 
met als eerste stap een pilot bij de vier 
omgevingsdiensten. Met de omgevingsdiensten wordt 
dit najaar contact opgenomen om te bespreken of en in 
hoeverre zij bezig zijn met weerbaarheid en op welke 
manier de provincie kan ondersteunen in het 
verbeteren daarvan.  Wanneer de provincie en de 
verbonden partijen elkaar ondersteunen en assisteren 
in het behalen van een vergelijkbaar basisniveau aan 
weerbaarheid vormen we gezamenlijk een gesloten 
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front tegen ongewenste actoren. Met de uitkomst van 
deze gesprekken wordt bepaald welke vervolgstappen 
per omgevingsdienst mogelijk zijn. Ook is dit een goede 
basis om te bepalen met welke groep van verbonden 
partijen maar ook waterschappen vervolgens contact 
wordt opgenomen voor vergelijkbare stappen.

3. Het rapport is openbaar en beschikbaar via de 
volgende link: Dreigingsbeeld Milieucriminaliteit | 
Milieucriminaliteit | Openbaar Ministerie (om.nl). 

 
 

6 PvdD 14i Zaal i De Regionale 
Samenwerkingsagenda 
Kop van NH 2022-2025

1 a) Het oude programma “De 
Kop Werkt” was gebaseerd op 
een Regionaal 
Ambitiedocument uit 2015. 
Moeten we de Regionale 
Samenwerkingsagenda Kop van 
Noord-Holland zien als het 
vervolg op of actualisatie van 
het Regionaal 
Ambitiedocument?
b) Hoe is PS betrokken bij de 
totstandkoming van dit 
document? Hoe kan PS 
eventueel nog bijsturen?

1a) Het ambitiedocument was gericht op de lange 
termijn (2030-2040). De regio heeft wel het voornemen 
om het Regionaal Ambitiedocument te actualiseren 
gezien de grote veranderingen rondom de 
energietransitie, circulariteit, biodiversiteit en 
Klimaatadaptatie. De Samenwerkingsagenda voor de 
Kop is gericht op de komende 4 jaar. In de 
samenwerkingsagenda zijn de actuele ontwikkelingen 
rondom genoemde thema's meegenomen. 
b) De samenwerkingsagenda past binnen bestaand 
beleid en valt hiermee onder de verantwoordelijkheid 
van GS. Indien PS nieuw beleid vaststelt zal hier 
rekening mee worden gehouden in de uitvoering van de 
agenda. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.om.nl%2Fonderwerpen%2Fmilieucriminaliteit%2Fdreigingsbeeld-milieucriminaliteit&data=05%7C01%7C%7Cc1a5e8c9763b4bd667bd08da91708d79%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637982209832526941%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=LFKuQLWHoUCfkYGYhu%2FgksPKmPNMMUugh0Cef5mmRlA%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.om.nl%2Fonderwerpen%2Fmilieucriminaliteit%2Fdreigingsbeeld-milieucriminaliteit&data=05%7C01%7C%7Cc1a5e8c9763b4bd667bd08da91708d79%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637982209832526941%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=LFKuQLWHoUCfkYGYhu%2FgksPKmPNMMUugh0Cef5mmRlA%3D&reserved=0
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2. Er is een duidelijke 
urgentie om onder 1,5 graden 
Celsius opwarming te blijven. 
Daaraan moeten verschillende 
overheden op verschillende 
manieren (breder dan alleen 
energie) werken. In de 
Samenwerkingsagenda wordt 
echter vooral gesproken over 
"Klimaatadaptatie", dat formeel 
gezien alleen gaat over 
aanpassen aan 
klimaatverandering, maar niet 
verdere klimaatverandering 
tegengaan. Welke maatregelen 
en kaders sturen op het doel 
om onder 1,5 graden Celsius te 
blijven?
3. Waarom wordt nog het 
oude doel van 49% reductie van 
CO2 in 2030 gehanteerd, terwijl 
het Rijk en EU de ambitie willen 
ophogen? Hoe wordt 
voorkomen dat dit plan niet 
snel achterhaald wordt, terwijl 
het tot 2025 loopt?

2. De verschillende maatregelen op het gebied van 
energiebesparing, opwek en opslag- die bijdragen aan 
het doel onder 1,5 graden opwarming te blijven- 
worden op de pagina’s 11 tot en met 14 van de agenda 
benoemd. Ook wordt op deze pagina’s in de 
verschillende katernen erkend dat er verschillende 
dwarsverbanden en samenwerkingen nodig zijn om de 
huidige doelen te behalen. 

3. Een hoger reductie doel wordt naar alle 
waarschijnlijkheid via de lopende programma’s onder 
het Klimaatakkoord geborgd. Deze staan nu ook 
benoemd in de Samenwerkingsagenda en worden 
daarnaast ook door de gemeenten individueel 
uitgevoerd. 

4. a) De inzet van biomassa wordt volledigheidshalve 
benoemd omdat deze in de huidige situatie een rol kan 
spelen als overgangsbron naar een fossielvrije 
warmtevoorziening. Met biomassa wordt hier bedoeld 
biogene energiedragers als houtige bio-grondstoffen 
zoals snoeihout of groengas uit vergisting van mest- en 
reststromen.
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4. Onder Duurzame 
Warmte wordt "biomassa" 
genoemd. 
a) Is biomassa onderdeel van de 
activiteiten en wat wordt 
concreet met biomassa hier 
bedoeld?
b) Hoe wordt geborgd dat er 
geen activiteiten worden 
genomen die ingaan tegen 
provinciaal beleid dat zich 
tegen houtige biomassa heeft 
gekeerd? 
5. Worden onder deze 
agenda bedrijven actief 
gevraagd om energie te 
besparen en zo ja, hoe?
6. Hoe wordt met de 
energie- en warmteprojecten 
rekening gehouden met de 
bescherming van biodiversiteit?
7. Vormt het verhogen 
van waterpeilen in de landbouw 
onderdeel van de plannen voor 
borging van 
klimaatbestendigheid en 
beschikbaarheid van water?

b) Het bevoegd gezag is wettelijk verplicht 
vergunningaanvragen te beoordelen aan de hand van de 
criteria en normen die in de wet zijn opgenomen. 
Daarnaast wordt voor het toepassen van houtige bio-
grondstoffen geëist dat deze aantoonbaar voldoen aan 
duurzaamheidscriteria op basis van erkende 
certificeringsstandaarden.

5. Vanuit de samenwerkingsagenda wordt het belang en 
de rolverdeling bij de verduurzaming van bedrijven 
benoemd in het katern op pagina 12. Daarnaast 
stimuleert de provincie deze verduurzaming in 
samenwerking met gemeenten vanuit het 
energiebesparingsakkoord. 

6. Landelijke wet- en regelgeving vraagt bij (grotere) 
energie- en warmteprojecten al onderzoeken naar de 
omgeving waaronder natuur. Dit is afhankelijk van de 
vorm en grootte van het project. Voor specifieke 
projecten als zonneparken wordt daarnaast ook vaak 
gestuurd op meervoudig ruimtegebruik waar o.a. een 
toevoeging van natuurwaarden ook een optie is.

7. Nee, het verhogen van waterpeilen speelt meer in 
veenweidegebieden en minder in de kop.in de agenda is 
de focus meer gelegd op het vasthouden van zoet water 
met ondergrondse opslag en management op agrarische 

https://www.noord-holland.nl/Actueel/Archief/2022/Januari_2022/28_gemeenten_ondertekenen_Noord_Hollands_Energiebesparingsakkoord#:~:text=Terugverdienen%20besparing&text=Op%20dit%20moment%20voldoet%20zo,meest%20effectief%20energie%20kunnen%20besparen.
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8. De provinciale visie op 
nieuwe economie is o.a. 
geschetst in de 
Uitvoeringsagenda Economie: 
“Iedere Noord-Hollander moet 
de mogelijkheid hebben om 
deel te nemen in de economie 
en bĳ te
dragen aan duurzame 
economische ontwikkeling. Een 
economie die de brede 
welvaart versterkt, 
brengt ook geen schade toe aan 
de ecologie, biodiversiteit en 
dierenwelzĳn.”¹
En ook uit de 
Uitvoeringsagenda Economie: 
“[..] bereiken van een echt 
duurzame, concurrerende
economie. Een concurrerende 
economie waar geen 
grondstoffen en energie 
worden verspild, die
geen ecologische schade 
toebrengt en waar iedereen die 
kan, meedoet en zich kan 

bedrijven. Het project zoetwaterboeren is daar een 
voorbeeld van. 
https://www.greenportnhn.nl/nieuws/project-
zoetwaterboeren-officieel-van-start-anna-paulowna

8. a) Met onze inzet verwoord in de uitvoeringsagenda 
economie leveren we een bijdrage aan de brede 
welvaart. We dragen bij aan goede 
werkomstandigheden voor agrariërs, aan het 
verbeteren van gezond voedsel en een vitaal landelijk 
gebied. De innovatie in productiemethoden die wij 
stimuleren, dragen bij aan dierenwelzijn en een gezonde 
leefomgeving. Inzet op korte ketens is door een 
beperking van logistieke bewegingen goed voor mens 
en milieu. Met onze Brede Basismonitor kunnen we de 
economische, ecologische en sociale dimensies van 
brede welvaart door de jaren heen vergelijken.

b) De provincie heeft geen specifiek beleid voor sociaal 
ondernemerschap. Het mkb-beleid van de provincie 
richt zich op duurzaam en innovatief mkb. Wel is er 
binnen de provinciale instrumenten voor duurzaam en 
innovatief mkb – zoals PIM en GO!-NH – ruimte voor 
social return. Dit is bijvoorbeeld in de contracten en te 
behalen jaarlijkse doelen opgenomen, in de vorm van 
percentages. Dit geldt ook voor het provinciale 
inkoopbeleid in het algemeen.

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.greenportnhn.nl%2Fnieuws%2Fproject-zoetwaterboeren-officieel-van-start-anna-paulowna&data=05%7C01%7C%7C521e8c616a4b4321697108da916bc1eb%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637982189238639277%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=UaRbt3V2%2FyDcbUgnWKu0zPe%2FvAY6jtXb4g%2BEQQmsWIE%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.greenportnhn.nl%2Fnieuws%2Fproject-zoetwaterboeren-officieel-van-start-anna-paulowna&data=05%7C01%7C%7C521e8c616a4b4321697108da916bc1eb%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637982189238639277%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=UaRbt3V2%2FyDcbUgnWKu0zPe%2FvAY6jtXb4g%2BEQQmsWIE%3D&reserved=0
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ontplooien."

a) Op welke wijze wordt 
geborgd dat door activiteiten 
uit geen schade wordt geleverd 
aan ecologie, biodiversiteit en 
dierenwelzijn?

b) Op welke manier worden 
bedrijven gestimuleerd voor 
sociaal ondernemerschap?
Worden ze bijvoorbeeld 
geholpen bij het sturen op en 
rapporteren over 
maatschappelijke impact of 
gestimuleerd te 
experimenteren met B-Corp en 
Economy for the Common 
Good (ECG), zoals bijvoorbeeld 
Amsterdam Impact dat 
stimuleert?
c) Hoe past het doel op de groei 
van toerisme verder te 
stimuleren binnen provinciaal 
beleid voor een economie die 
geen ecologische schade 
toebrengt? Hoe wordt dat 

c)  Dit gebeurt door op drukke plekken langs de 
Noordzeekust en Texel in te zetten op spreiden en 
verleiden van bezoekers en meer in te zetten op 
seizoensverbreding.  Door het verbeteren van de 
verbindingen en het versterken van het aanbod kunnen 
plekken die weinig bezoekers ontvangen zich beter 
ontwikkelen, passend bij het eigen DNA en binnen de 
ecologische draagkracht van het gebied. Daarmee is de 
regio in staat ook een kwalitatieve doelgroep aan te 
spreken die duurzaam toerisme hoog in het vaandel 
hebben staan.  Met andere woorden, groeien waar het 
kan en passend is, spreiden en verleiden waar de druk 
te hoog is. Een concreet voorbeeld is het voornemen 
om een aantrekkelijke fietsroute langs de Noord-
Hollandse Waddenkust te ontwikkelen, het zogenaamde 
Rondje Waddenbaai. Dit is een duurzame vorm van 
toerisme en recreatie in balans met de omgeving die 
tegelijkertijd een impuls kan geven aan het 
vrijetijdsaanbod en voorzieningenniveau in het gebied.

9. De ambities, activiteiten en doelen die in de agenda 
zijn opgenomen zijn opgesteld door de regionale 
werkgroepen zelf. Hierin nemen de 4 gemeenten van de 
Kop deel, de provincie en in sommige gevallen externe 
partners (Greenport, HHNK en landschap NH).
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geborgd binnen de ageda voor 
toerisme en recreatie?

9. Welke organisaties 
hebben meegepraat/input 
geleverd aan deze agenda? 
Zaten daar ook biologische 
bedrijven/organisaties en 
natuur- en milieuorganisaties 
bij?

10. De bollenteelt is een 
van de sectoren in de regio die 
voor aantasting van water en 
bodemkwaliteit zorgen en de 
gezondheid niet ten goede 
komen. Het aandeel van 
biologische bollenteelt is al 
jaren minder dan 1%, terwijl 
EU, de 
KRW/waterkwaliteitsproblemen 
en natuurcrisis vragen om een 
snelle transitie naar biologisch 
en natuurinclusief. Ook 
waterleidingbedrijven hebben 
om versnelde transitie 
gevraagd.

   
10 a) Het veldlab bollen op zandgrond is in oprichting en 
waterkwaliteit is één van de aspecten die aandacht 
krijgen in het veldlab. 23 september is er een open dag 
van de NLG-bollentelers en de stichting Fieldlab bol 
waar statenleden van harte welkom zijn. 
https://nlgholland.com/nieuws/. 
b) De regio participeert actief in het netwerk van 
Greenport Noord-Holland Noord. Binnen dit netwerk 
vinden initiatieven plaats, onder meer kennisdeling en 
projecten gericht op het verduurzamen van de 
bollenteelt en toepassen van biologische teelt.

11.  a Het verbeteren van het imago van de sector is nog 
niet uitgewerkt, maar uiteraard zal daarbij aandacht zijn 
voor positieve en negatieve impact van de sector en de 
transitie-opgave.
b. Nee, ook andere aspecten dan ecologie zijn van 
belang, zoals projecten over datadelen, projecten 
arbeidsmarkt en onderwijs. 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnlgholland.com%2Fnieuws%2F&data=05%7C01%7C%7C521e8c616a4b4321697108da916bc1eb%7C49f943ef3ce242d2b529ea37741a617b%7C0%7C0%7C637982189238639277%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=X%2BNCuptQ%2FftWLEikDxuQy1wCEtJlMU5Ia0J%2Fq2kCcpg%3D&reserved=0
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a) Wordt onder de huidige 
agenda nog op enige wijze 
geïnvesteerd in niet-
biologische, niet-
natuurinclusieve bollenteelt? 
b) Hoe borgt de agenda dat de 
transitie naar natuurinclusieve 
en biologische bollenteelt 
wordt versneld?

11. Er zijn verschillende 
doelen voor Agribusiness.
 Er wordt gericht op verbeteren 
van imago van de agrisector. 
a. Hoe wordt geborgd dat dat 
gebaseerd is op volledige 
transparantie over de positieve 
en negatieve impact van de 
sector (in lijn met provinciale 
afspraken) en dat het niet 
eenzijdige reclame wordt?

b. Onder de doelen is geen 
streven naar natuurinclusieve 
agrosector (binnen ecologische 
grenzen) te lezen. Dat is wel het 
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streven van de provincie. Geldt 
voor alle agrobusiness-
activiteiten die gestimuleerd 
worden onder deze 
samenwerkingsagenda dat ze 
gericht moeten zijn op de 
transitie naar natuurinclusieve 
landbouw binnen ecologische 
grenzen?

PvdD 14 c Zaal 14.c BAC Regionale 
economie IPO-            
Verslag BAC Regionale 
economie: 4f HNP 
Lobbyfiches 

Kunnen de lobbyfiches ten 
aanzien van Regionale 
Economie, Circulaire Economie 
en Digitalisering aan de 
commissie worden gestuurd?

In bijlage treft u de HNP-lobbyfiches voor de dossiers 
regionale economie, circulaire economie en 
digitalisering. De lobbyfiches zijn in principe voor intern 
gebruik geschreven. De nu bijgevoegde fiches dateren 
van april 2022, gelieve hier rekening mee te houden bij 
het lezen van de informatie. Vlak voor het zomerreces 
heeft het HNP-bestuur besloten om de HNP-lobbyfiches 
ook te delen met GS en PS in iedere provincie. De 
eerstvolgende update, met nieuwste EU 
ontwikkelingen, volgt naar verwachting begin oktober. 
Na deze update zullen de HNP-lobbyfiches actief met u 
gedeeld worden.

Liberaal 
NH, 

4.a Kocken Tweede 
begrotingswijziging - 

p. 2 spreekt over een Rijksnota 
waar ‘niet voor de zomer’ 

p. 2: De brief van het Rijk waarvan wij destijds in 
afwachting waren, betreft de 'contourennota' (of voluit 
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mevr. 
G.H. van 
Geffen

brief duidelijkheid over komt – gaat 
het over zomer 2022 of 2023? 

p. 5 zit er ook een limiet aan 
het in reserve houden van deze 
middelen. Moet dit dan in het 
opvolgende jaar worden 
besteed of kan dat jaren 
duren? 

de contourennota financieringssystematiek 
medeoverheden). Uiteindelijk is deze brief  zomer 
verschenen op 11 juli 2022.

p. 5: Algemene toelichting ‘subsidie reserves’
Voor een algemene toelichting op de systematiek achter 
dit type subsidie-reserves verwijzen wij naar de 
financiële verordening en de voordracht bij de Laatste 
begrotingswijziging 2021 waarin de volgende toelichting 
was opgenomen:

Zoals voorgelegd aan uw Staten in de actualisatie van de 
financiële verordening (Kenmerk 1686695/1686752) 
wijzigt de administratieve verwerking van subsidies met 
een omvang groter dan € 1,5 miljoen aan 
projecten/activiteiten die niet volledig binnen het 
betreffende jaar worden besteed. In de oude situatie 
werden subsidies die in het jaar werden verstrekt voor 
het gehele bedrag, dus ook als het een project betreft 
wat boekjaar overstijgend is, als last verantwoord in het 
jaar waarin de subsidieverlening plaatsvond. In de 
nieuwe situatie is de administratieve verwerking van de 
subsidielasten gebaseerd op de voortgang in het 
betreffende project. 
Voor subsidies groter dan € 1,5 mln. die tevens boekjaar 
overschrijdend zijn, worden de daarmee gepaard 
gaande lasten voor de volgende jaren gereserveerd in 
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daarvoor ingestelde bestemmingsreserve(s). De 
provincies hebben binnen IPO verband een voorkeur 
aangegeven om dit via de reserves te verwerken, 
waarmee tot uitdrukking wordt gebracht dat deze 
gereserveerde gelden een verplichtend karakter hebben 
jegens de subsidieaanvrager. Het zijn immers 
toegezegde en in rechte afdwingbare bedragen: ze zijn 
in feite ‘beklemd’. Dus de lasten in volgende jaren 
worden op basis van de subsidiebeschikkingen via 
toevoeging en latere onttrekkingen aan deze beklemde 
reserve(s) via de jaarrekening verantwoord. Voordeel 
hiervan is dat helder is wat de hoogte van de reeds 
verplichte bedragen is die nog niet tot last hebben 
geleid. Omdat van dergelijke reserves een 
verloopoverzicht moet worden opgenomen in de 
jaarrekening, kan zo goed inzicht worden gegeven aan 
Provinciale Staten.

Specifiek antwoord op de gestelde vragen
De limiet aan de middelen die in deze reserve worden 
gestort wordt bepaald door het totale bedrag aan 
verleende subsidies groter dan 1,5 mln. ten behoeve 
van de woningbouw. GS kunnen alleen subsidies 
verstrekken wanneer PS hiervoor middelen beschikbaar 
hebben gesteld in de begroting of in de reguliere 
bestemmingsreserve op dit beleidsterrein, namelijk de 
reserve woningbouw. De besteding van de middelen die 
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in deze reserve wordt gestort is dus volledig afhankelijk 
van de voortgang in het project/de activiteit waarvoor 
de subsidie is verleend. Dit kan, zeker bij omvangrijke 
projecten, meerdere jaren in beslag nemen.


